
ZEER GEHEIM 

MINISTERRAAD 
Nr. 2293 

Ex.nr. 11 

-
gehouden 

Aanwezig: 

Notulen van de vergadering 
op donderdag 19 maart 1959 in de Trêveszaal 
aangevangen 1 s morgens om tien uur. ' 

------------
De minister-president Beel (bij de punten 
2c - 2f en 3c - 16) en de ministers Van Aartsen 
Cals, Helders, Klompé, Luns, Struycken en ' 
Witte. 

Afwezig: de ministers Staf en Zijlstra 
Secretaris: J. Middelburg 

De vice-minister-president treedt op als voorzitter bij 
de bespreking van de punten 1, 2a, 2b en 3a - 3c. 

~ Notulen van de vergadering van 12 maart 1959. 

~ Naar aanleiding van punt 2 e: Bijdrage van EEG-fonds 
voor Nie,y.,w-Guinea. 

Minister Helders deelt mede, dat bij onderzoek 
is gebleken, dat mr. Van der Lee in de persconferentie 
de in de vorige vergadering gewraakte uitlating niet heeft 
gedaan. 

2. Ingekomen stukken en mededelingen. 

~ Opening Staten-Gener~al. 

-

De vice-minister-president deelt mede, dat de voor
zitter van de verenigde vergadering heeft gevraagd of de 
ministers en staatssecretarissen wel als zodanig bij de 
opening van de nieuwe zitting der Staten-Generaal aanwezig 
willen zijn. De raad besluit op een vorige beslissing 
terug te komen 

2 b. Paushuize in Utrecht. 

/1: -è ti- /i d -# fti ~~~ 
;( ,':;:; J/u 'r~; dli. V Besloten wordt~ dat over 

~, iY ~ i ri Utrecht als ambtswonlng van de 
1 ;(J, eerst onderling overleg tussen de 

// ~ zal plaats vinden. 

de inrichting van Paushuize 
commissaris der Koningin 
ministers Witte en Struycke 
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~ Buitenl ands beleid . 

- ) - ministerraad 
19- 3- 1959 

a. Bezoek voorzitter Euratomcommissie ( Zie no tulen m.r. 
6-3-1959, punt 3 g) 

-_u De vice-minister-president heeft vernomen, -da t 
het bezoek van de leden van de Euratomcommissie Hi rs ch en 
Sassen is uitgesteld. 

3 b. Europese Gemeenschappen. 

Minister Luns deelt mede, dat de ministers van de 
zes landen twee dagen in Brussel hebben vergaderd. De dag 
tevoren is tussen de Benelux-ministers vooroverleg gepleegd. 
Daarna is de eerste dag over het rapport van de Europese 
Commissie inzake de associatie van andere landen in de EEG 
gesproken, de volgende dag is onder voorzitterschap van de 
Franse minister Soustelle . vergaderd over Euratom. De bespr e
kingen zijn in het algemeen goed verlopen. Spreker had tevo
ren een lang gesprek gehad met dr. Mansholt, wat verhelderend 
heeft gewerkt, ook voor de Europese Commissie. Het Benelux
overleg heeft ertoe geleid, dat de Belgische minister Van 
Offelen als woordvoerder over de associatie-kwestie is opge
treden, waarbij deze de kritiek op het rapport van de Europese 
Commissie tot uiting bracht. De andere ministers, behalve de 
Franse, zijn hem bijgevallen. Besloten is, dat een nieuwe com
missie uit vertegenwoordigers van de zes landeh op hoog ni
veau zal worden ingesteld, onder voorzitterschap van een lid 
van de Europese Commissie, werkend op basis van het oude man
daat. Afgesproken is, dat voor 15 april de opmerkingen van de 
zes regeringen worden gegeven. De Duitse delegatie, die ui t 
vier leden bestond, had ditmaal minister Erhardt als woord
voerder. De Fransen dienden een resolutie in, waarin het stand
punt van de Luropese Commissie werd gesteund, maar na infor
meel Frans-Duits overleg is een resolutie aanvaard, waarin 
de Europese Commissie wordt bedankt voor haar werk en een op
dracht aan een nieuwe commissie wordt gegeven. 

Minister Klompé vraagt zich af of door instelling 
van een gemengde commissie niet dezelfde moeilijkheden ont
staan als bij de behandeling van het probleem van een Europese 
universiteit, waarbij de verantwoordelijkheden vermengd wo r den . 
Minister Luns is het met dit bezwaar wel eens, maar de Europese 
Commissie heeft zich aanvankelijk begeven op het f errein van 
de zes regeringen, terwijl zij thans alleen og maar betrokken 
is (door een vertegenwoordiger) bij de op elling van een 
nieuw rapport aan de zes regeringen. 

Wat de zetel van de gemeenschapp en betreft hee~t de 
nieuwe Italiaanse minister Pella voorgesteld als voOrloplge 
oplossing voor drie jaar Br ussel als zetel ~e aanvaarden. _ 
Over de zetelkwestie is men het thans ook nlet eens kunnen ~or 
den maar spreker verwacht, dat EEG en Eurat om de eerste drle 
jaa~ in Brussel gevestigd zullen blijven. 
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De benoeming van een nieuwe Hoge Autoriteit van 
de KSG is in verband met moeilijkheden 9 die er bij verschil
lende delegaties bestonden, uitgesteld. Dit kan betek enen 
dat de Hoge Autoriteit nog wel zes maanden demissionair ' 
zou kunnen zijn. 

In het kader der Euratom-besprekingen zijn een 
aantal details aan de orde geweest. Over de kwestie van de 
Europese universiteit heeft men niet gesproken. Spreker 
heeft aan Pella gezegd, dat Nederland bereid is over Florence 
als zetel van een universitaire instelling te denken en dat 
wij steun verwachten voor de vestiging van het research-cen
trum van Euratom in Nederland. 

3 c. Bespreking met Belgische minister. 

Minister Luns heeft tijdens zlJn verblijf in Brus
sel met zijn Belgische ambtgenoot gesproken over de houding 
van de Sabena tegenover de K.L. M. in de kring van de zes 
landen. Spreker heeft gezegd, dat de KoL. M. over landings
rechten aan de Amerikaanse westkust gaat spreken, waarbij 
ook aan de Sabena aandacht zal worden gegeven. Voorts heeft 
spreker aan de Belgische minister gezegd, dat de situatie 
met betrekking tot de landbouwharmonisatie in Benelux de 
Nederlandse regering niet met rust laat. De Belgische minis
ter heeft aan spreker gezegd, dat er een toenemende agitatie 
in België heerst over de wijze van uitvoering van de over
eenkomst inzake het Kanaal van Gent naar Terneuzen- ~linister 
Van Aartsen zal de Belgische bezwaren 9 die nog niet geheel 
duidelijk zijn, nagaan. 

~( 4 / d:d:-Staatsiebezoek Belgische Koning (Zie notulen m.r. 12-3-1959 
Ul at. /f /[ tt It N pun t 3 e) 

{ ---'. . , . é-{ -t :? 

/;:/f llA '19 cfd. 1/ IJ" tf ~ 
I //" . Minister Luns deel t mede 9 dat Koning Boudewijn 

waarschijnlijk een staatsiebezoek van 3~ dag zal brengen, aan
vangende op 8 juli. 

3 e. Bezoek Australische minister-president 

Minister Luns heeft geantwoord op een desbetr~ffende 
vraag, dat een bezoek van de Australis?~e minister-presldent 
in juli aan ons land zeer welkom zal zlJn • 

• 

3 f. De onderhandelingen met West-Duitsland 

Minister Luns deelt mede, dat de Duitse Bondsrege
ring het Nederlandse standpunt ten aanzien van de vergoedingen 
aan nazi-slachtoffers heeft aanvaard, waardoor 125 mln voor 
hen beschikbaar zal worden gesteld. 
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